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Adu mire a, Genera,Jă, a, Societăţei de fa 6 / 1 s 

Ianuarie 1893. 

(ţinută în amfiteatrul �c6leI de poduri �i sasele) 

Sedinta se deschide la ora 9 seara sub preşedenţia d-lui 
Al.

, 
Gaf�ncu preşedinte, avend ca secretar pe d-nul G. 

Caracostea. 

D .  Ma,ta,k, luând cuventul întreabă biuroul ce dis
cutăm ? pe ce basă se pune discuţiunea pentru ca să 
scim fată cu micul numer de membrii presenţi, dacă l ' 
putem discuta. 

D .  Ga,fencu, respunde că ordinea de zi arată că con
vocarea s'a făcut spre a comunica Adunărei Generale 
resultatul demersurilor făcute pe lângă d-nul Ministru al 
Lucrărilor publice relativ la proectul de organisaţie al 
Corpului technic, conform mandatului dat Comitetului 
de Adunarea generală din 28 Noembre 1892. 

D. Ma,fak, ragă pe d-l Preşedinte ca, faţă cu nu
merul restrăns de membrii, să închidem discuţia, dar 
totuşi d. Pre�edinte în mod partic ular se ne spue res
pun sul d-lui Ministru 

D. Gura,n, arată că faţă cu art. 62 din regulamentul 
nostru putem discuta cu ori-ce numer de membrii, totuşi 
Adunarea este suverană · şi poate amăna discuţia, însă 
roagă să nu se amâne prea depărtat căci cestiunea este 
foarte importantă şi Comitetul a cerut 3 zile s'o dis-

cutăm. D-sa explică că micul numer de membrii provine 
nu din causa că cestiunea nu este importantă, ci din 
causa timpului defavorabil şi din causă că nu s'a putut 
obţine bilete de liber parcurs pentru membrii din pro
vincie. In privinţa respunsului d-lui Ministru, d-sa voesce 
a intra în materie. D. Matak 'l întrerupe. 

D. Ma,ta,k, sunteţi autorisat a comunica acest res
puns? 

D. Ga,fencu, preşedinte, declară că singurul autorisat 
de a face această comunicare, este d-sa şi este gata s'o 
facă. 

D. Gura,11, arată că d-sa nu voesce a'şi însuşi nimic, 
voesce a intra în fondul cestiuneî spre a motiva întru
nirea Adunărei generale într'un termen scurt s. e., pe a 
doua seara, când Adunarea este deja convocată. 

D. Ma,ta,k, voesc ca d. Preşedinte , ca persoană . au
torisată, să ne expue situaţia şi apoi să amânăm dis
cutia nu pentru mâine seară, căci vom fi tot puţini, ' ' 
şi ar fi bine ca faţă cu importanţa chestiunei să· fim cât 
se poate de mulţi, deci, trebue uă amânare ceva mai 
lungă ca apoi să putem zice . atât mai reu pentru cei 
indiferenti. 

D. Schla,we, cere închiderea d iscuţiei. 
Se pune la vot închiderea discuţiei şi se primesce. 
D .  Gura,n, cere cuventul contra închiderei discuţiei . 
D. Presedinte, arată că discuţia s'a înch.is. 
D. Gu;a,n, ia cuventul în chestia personală de oare

ci:: în calitate de Vice-preşedinte d-sa a făcut invitaţiile 
pentru Adunarea generală, precum şi ordinea de  zi şi 
deci este respunzător de ce a făcut, d-sa arată că la 
ordinea zilei, a fost clupe comunicarea respunsului, fie 
continuarea d iscuţiei Adunărei generale d in  28  Noem
brie 18_;>2, pentru a lua uă decisiune nouă ; fie d iscuţia 
proiectului comitetului, sau cel aleturat de d-sa; deci 
d-sa arată că ast-fel trebue pusă chestiunea în viitoare.� 
adunare. 

D.  Matak, este de părere să se p11e la vot când trebue 
să reluăm discuţia şi roagă pe d .  Preşedinte să ne co;.. 
munice respunsul d-lui Ministru . 

D. Ga,fencu, preşedinte întreabă, comunicarea cerută 
trebue făcută în şedinţă sau nu ? 

D. Mafac, în afară de şedinţă. 
D .  Gafencu, pune la vot amânarea adunăreI generale. 

D. Guran, are cuventul contra amânării, de oare-ce 
d. Preşedinte nu ne a comunicat demer!':urile făcute <lupe 
care apoi să scim când amânăm ? 

D .  Opran, este, pentru amânare zicend : amânăm 
fiind-că suntem puţini şi apoi d. Preşedinte ne va face 
comunicarea cerută în afară de şedinţă. 
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D. Guran, zice că dacă suntem puţini causa este toc
mai rtspunsul ce�l vom avea. 

Se pune la vot amânarea Adunărei generale �1 se 
admite. 

Şedinţa se suspendă pentru IO minute. 
La redeschidere se pune cestiunea de c:itre biurou 

că pe când trebue să fixămt viitoarea Adunare generală. 
D Ma,ta,k în privinta amânării zice că ar trebui să . ' . 

scim pe ce basă vom pune discuţia în 
_
viitoarea adunare, 

discutăm proectele vechi sau pe cel ce ni'\ vct da d- nu 
Ministru. 

D-sa nu se teme că poate pro':!ctul să treacă prin 

cameră până când ne vom convoca noi, dar se teme 

că nu vom fi noi destul de numeroşi pentru ca să· se 
tie seamă ele discutiile noastre. ' ' 

D. Bujoi cere să amânăm peste IO zile şi d-sa 'şi 

exprimă regretele sale că direcţiunea nu a acordat preţ 

redus pentru membrii Societăţii. 

D. Săvescu propune să se lase la apecierea Comi
tetului alegerea qilei. 

D. Scutaru zice că latitudinea Comitetului şi respun-
derea lui ar fi prea mare, .d-sa propune să se convoacce 

adunarea când d. Ministru ne va da proectul. 
D. Gura,n depune uă propunere la biurou. 

D. Mâtak respunde d-lui Scutaru propunend că dacă 

d. Ministru ne va da proectul într'un termen oare-care, 
pe care 'l vom fixa, atunci să disr.utăm cu el, de nu, 
să discutăm fără el. 

D. Scutaru depune pe biurou uă propunere semnată 
de 4 membri. 

D. Papadopol Y. face asemenea una, 
D. M'!-ta,k depune şi d-sa una, 
D. Preşedinte pune la vot propunerea d-lui Scutaru 

ast-fel concepută : 
Propunere 

Propunem că în urma, făgăduelei dată de d-nu 
Ministru a,l Lucrărilor Publice către d. Preşedinte 
al Societăţii, că ne va, da, proectul de organisa,ţie, 
viitoarea, Adunare generală să aibă loc 3 qile după 
distribuirea, proectului căt1 e membrii Societăţii. 

(ss) Scutaru, Săvescu, P anait,. Opran. 

D. Pa,pa,dopol Y. are cuventul contra, d-sa a·rată că 

de oare·ce în procesul-verbal nu există nici uă făgăduială 
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a d-lui Ministru nu se poate vota uă asemenea propunere. 

D. Gm·a,n se raliază cu d-nu Papadopol. Se pune la 

vot propunerea de mai sus şi cade. 
D. Preşedinte pune la vot propunerea d-lui Matak 

ast-fel concepută : 

Propunere 

Su se comunice în scris tutul01· membrilor resul
tatul demersurilor făcute de Comitet pe lângil d-nu 
lllinistru, fixâ,ndu-se ziua, continutlrii şedinţei la, 22 
Ianuarie 1893. 

(ss) Matak. 

D. Caracostea se raliază cu această propunere. 
Se pune la vot şi cade. 
O .  Guran, retrage propunerea d-sale. 
D. Preşedinte, pune la vot propunerea d-lul Papa

dopol Yacob ast-fel concepută: 

Propunere 

Să se convoace uil Adunare generalii peste maxi
mum 10  zile pentru a, 'i se comunica, resultatul de
mersurile făcute pe lângil d. MinistTu. 

(ss) Y. Papadopol. 
Necerend nimeni cuvântu se pune la vot această pro

punere şi cade. 

D. Preşedinte, zice că toate propunerile căqend, Co
mitetul va decide viitoarea Adunare generală şi declară 
sedinta închisă. : ' 

Sedinta, Comitetului SocietiUii de la, 10122 ' ' 
Ianuarie 1893' -

PTeşedinte: d. Al. Gafencu, .Secretar G. Caracostea 
Şedinţa se deschide la ora IO fiind presenţi : 

D-nii Al. Gafencu 
> Se. Ottolescu 
» H. O. Schlawe 

'Y. Papadopol 
> D· . Steopoe 
> S. Carcalechi 
> G. Caracostea 

La ordinea zilei, votarea budgetului pe I 893, aprobat 

de biurou în şedinţa din 6/ ui Ianuarie. 

D. Ottolescu, dă citire aleturatului �proect de buget 

pentru esserciţiul 1 893. 

PROIECT DE BUDGET PENTRU ESERCITIUL ANULUI 1893 
Venituri 

·, . 

Numerar din anul 1892. 
Venitul fondului Social. 
De încasat din trecut. . . . . . . . 
CotisaţiunI pe anul 1893 . . . . . . . 
Subvenţiunea Ministerului Lucr. Publice . . . . 
De încasat de la Ministerul Lucr. Publice pentru 

publicarea colecţiune! sale de legi şi regulam. 
Abonamente la buletin pe 1892 şi 93. 
Anunciurl l n buletin. • . . • . . . 
Creanţe. . . . . . . . . . 

Total lei . . I 

I 
I 24Mo3 345-

4000 -18000-
1000-

1000 -1\ 2400 -·\. 
2500 --300-1 

I 
I 
I 

HU:l79 531 

• 
Chelt:ueli 

Datori ţi pe eserci ţi ul 18!:!2 . . 
Chiria localului pe 1893 . . 
lncălcJ.itul . . . . . 
Lum inatul . . 
Copist Comptabil . .  
lncasatorul. . . . 
Servitorul de biurou. . . . 
Mobilier şi reparaţiuni. . . . 
Abonamente la publicaţiunl. . . . . . . 
Putlicarea buletinului şi anunţurilor. . . . 
Biblioteca (Lega.tul şi cumpărarea de Cărţi) 
Imprimate şi furnituri de biurol'l . . . . . . 
Diverse. . . . . . . . . . . . . . . . . . 
Fond diseonibil din care eventual 500 lei ub

venţiune pentru fondul <le e, cur. innI. . . . . 
Total I I . .  

1855-
5000 -500,

f:IOO -900\-
1440-

600 -5000-
1200-
7000 -
200(1-
1000-1000100 
3'3H4· 53 

---- 1-1 31979.53'. 
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D. H. O. Schla,we, propune ca din fondul de 3984, 3 5  
disponibil, să se prevad:l soo lei pentru fondul de es

cursiuni .  
D. Canicostea, împărtăşeşce propunerea d-lui Schlawe 

şi roagă Comitetul să o aprobe. 

D. Ottolescu, dă esplicaţ iuni le necesare asupra ve

niturilor şi arată că nu poate decide sigur de se va 

putea încasa foudul disponibi l .  

D. Scbla,we roagă Comitetul se înscrie în buget cifra 

de 500 Ici în mod eventual, de s� va încassa. 

J ) . Preşedinte pune la vot această propunere şi se 

primesce. 
D . ....'Jchlawe, la capitolul cum?ărare de cărţi, propune 

se dăm preferinţă colecţiunilor de ziare streine. 

Se decide ca această cestiune să se resolve după 

instalarea în noul local. 
D. Pa,padopol Y propune ca tot cu acea ocasiune 

să ne abonăm şi la Reviste Ttaliane şi se aprobă. 
Ne mai fiind nimic la ordinea zilei şedinţa se ridică 

la ora I r . 

,Şedinţa Comitetullli Societilţii de la�14/�,,_ 
Ia.11uarie 1893. 

Membrii presinţi : 
D-nii Gafencu Al. 

> Guran C.  
> l3alaban Em. · 
}) Steopoe D. 
> Grămăticescu Colonel. 
> Schlawe H. O. 

Papadopol Y acob. 
> Carcalechi S 

Caracostea G. 
> Haret Sp. C. 
" Râmniceanu M. M. 

· Preşedinte D. Al. Gafenc;,,i 
Secretar D. G. C::iracostea. 

Şedinţa se ceschide la ora 8 t/2 . 
La ordinea zilei avem I-iu a se decide ziua în care să 

se convoace Adunarea Generală spre a lua cunoştinţă 
de proectul de reorganisare a Corpului technic alcătuit 
de Ministerul Lucrărilor Publice. 

II-iea Aprobarea l istei de experţ i preveqută la cap I II  
sub titlu c din Regulam:::t. 

D. �Preşedinte roagă să se pună mai întâ iu la ordi-
nea zilei demisia d-lui · Guran care este rugat a 'şi o 
retrage. 

· D. Guran menţine demisiunea. 
D. Preşedinte arată că biuroul a respins demisia. 
D. Haret. roagă pe D.  Guran să'şi retragă demisia 

de oare-ce crede că nimeni n'a voit se'l supere 
D. Preşedinte pune la vot demisiunea care se res

pinge. 
D.  Preşedinte, relativ la·· ·ordinea -zilei dice că de şi 

d .  M inistru nu ne a împerţit proectul, d�r lucrul este 
cunoscut. 
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D. Râmniceanu: este de părere să se imprime pro
ectul, să se trimeaţă la toţi membrii şi să se convoace 
Adunarea pe Sâmbătă seară, peste uă septămână. 

D. Preşedinte întreabă să se imprime fără expu nere 
de motive sau cu expunere, de oare-ce avem t imp.  

Se pune l a  vot ş i  se admiJ:e ca să se imprime pro
ectul Îără expunere de motive, să se împarţă la toţi memhri 
Societăţei ş i  să se facă convocarea de Sămbătă în 8 z i le. 

D. Guran, Dar unde să se crmvoace? Ar  fi bine tot la 
şcoală ;  dar să nu avem aer că abuzăm. 

D .  l?reşedinte, Biuroul se însărcineaz� cu căutarea 
unui  local mai încăpător. 

II. La ordinea zilei fiind lis
.
ta de experţi ·  

D .  Preşedinte, arată că d .  Guran a luat asupră'şi 
sarcin a  grea de a forma lista membrilor ca experţ i .  

D .  Guran, arată că sarci na nu  a îndeplinit'o şi roagă 
pe Comitet să o îndeplinim cu toţi, căci d-sa crede că 
Societatea presintănd lista, garantează cJ. acei experţi 
sunt în adevăr experţi, deci . clasificaţia ce ani făcut'o 
este prea restrănsă în cât !�.muririle date de membr.i 
sunt prea largi, aşa mulţi 'spun Geniu Civil, dar acea�fă 
denumire este prea generală şi· Tribunalul ar fi foart� 

ambarasat să recunoască spedal itatea · ver u nu ia  d in 
aceşti membrii; de aceea d-sa· crede că ar fi bine să nu
mim uă comisie care să mai  restângă atribuţi unile, ş i  
apoi din nou să se vază specialităţile fie caruia, apoi 
l ista noastră să o recomandăm pe localităţi ,  adică să 
recomandăm pe cei mai aproape de autoritate. Mai arată 

că un i  vrea să fie chemaţi în chestiuni  de Architectură, 
şi Geniu Civil, ori acest câmp este prea vast şi d-sa este 
aproape sigur că mulţ i  din aceştia nu pot satisface la uă 
cestiune de pură arhitectură; un altul pune Dife,rite 
Industrii şi nu specifică ce anume. Din aceste cause 
d-sa nu a aldituit lista şi roagă Comitetul  să numească 
uă comisiune care să verifice i nformaţiuni ie şi să întoc·
mească un tablou mai clar, pe specialităţi bine definite .  

D.  Preşedinte, citeşte art. 3 5  din Regulament, d-sa 
întreabă dacă Societatea poate l ua respunderea mem
brilor experţ i .  

D.  Schlawe, crede că D.  Guran are o părere bună 
şi că noi vrem a pune Tribunalul în mesură de a avea 
experţi buni ,  noi nu suntem un biurou de înregistratură 
să dăm Tribunalului uă listă Dar sarcina este crrea s i  h - 1 

delicată pentru ca comisia să o ia asupra ei .  D-sa crede 
însă că nu mai este nevoe să se facă clasarea de co
misia ci să se facă chiar de m�mbrii . Faţă cu casu l  că 
unul  arată prea multe ar fi. bine să'i spunem că e prea 
mult. Dacă clasificaţia noastră va fi specială, membrul 
'şi  va alege. 

D. Balahan, arată că chiar aş.a este greu ca cine
va să spue ce specialitate are, majoritatea membrilor 
posedă cunoscinţe din toate specialităţile. 

D. Guran, spune că pentru noi sunt suficiente tit lurile , 
dar Tribunalul cere anume special itatea. 

D. Bala,ban, qice că acei ce aveau urt special itate 
au arătat-o. 
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D. Râmniceanu, crede că p rocedă.n d  cei d. Guran am 
causa nemul ţ u miri între membri i şi  în loc de bi n� am 
face reu. N oi nu putem să spu nem unu i  m embru că reu 
se pune expert î n  cutare afacere. Afari\ d'aceasta în pri n
ci pi u Societatea nu ia nici măcar respun derea de publica
ţiuni le din B uletinul  seu,  dar de experţi. 

D. Guran, spune că d-sei. n'a · vrut s1L zică că ia res

pu nderea, ei să facă uă noue clasare mai j ustă ca să dă m 

u n  resultat bu n adi c:i pe cei ce spu n  că au cu noscinţe 
generale să'i lăsăm ca generali tăţi , dar să avem şi spe

cial i tăţi pe cei ce singuri declar câ. sunt speciali. 

D-sa1 crede că dacă di n nou vom atrage. a tenţia mem

bri lor, d-lur v or scri e sp_ecialităţile, de l e  v om a rfi ta u ă  

clasare nouă fără a asuma respunderea cu noştinţelor. 
l > .  Preşedinte, întreabă ce făcem cu cei ce n'au răs

puns, căci Regulamentul este precis şi p revede să se 

tri meaţă l ista tutul01· membril or. 
D. Gura,n, zice: că R egula mentul se poate modifica, 

totuşi noi vom seri� membri l or că în l istă vom trece pe 

cei ce n e  vor respu 11de. D eclarănd Tri bu nalului că membri i 

doresc a fi consultaţi în specialităţi le  fixate în l istă. 

D .  Gră,nuUicescu, zice: d. G u ran ved că vrea să în
l esneasc� Tribu nalul dându'i u n  expert bu n şi D-sa zi ce că 
Societatea tot acea respu ndere 'şi i a  asupră-ş i ,  ori dănd 

u ă  listă specială ori generi că; pri n urmare este suficient 

să se trimeaţă lista aşa :um este f.'1 ră specialităţi, ast

fel n oi nu mai avem respun dere fără ca s ă  atingem 
susceptibilitatea membrilor. 

D .  Preşedinte, spune că l ista membrilor se putea 

tri mite deja mai de mult, conform regulamentului, frtră 
special i trl ţ i .  

D.  Schla,we, arată că atu nci trebue să fie u ă  neînţe

legere, căci dacă Preşedintele după regulament, putea să 
trimeaţă l ista mai înainte de ce a mai întrebat şi  a scris 

la membrii şi chiar de a r  fi făcut aşa, respunderea ar fi 
fost aceeaşi, dar lista cea mai bună ar fi cea mai deta· 

l iată. 

11 

D. Presedinte arată că n u  s'a făcut mai înainte ; de ' 
oa!·e-ce î n  pri mele şedinţe a le  anului trecut s'au cerut a 

s e  proceda p e  clasi ficări de special ităţi. 
D. Gura,n cu Regulamentul în mână a rată că mai 

întâiu trebuia a alege tribu nalu de arbitri şi nu s 'a făcu t  

ş i  a cum se face cas de Regulament pentru formarea 

iistei de experţi. Dificultatea cea mare a fost di n causă 

că l istele aşa cum le avem nu ne da destul e  el emente 

utile. D-sa zice că dacă credem că este util de a trimite 

l istel e numai  cu titluri l e, n'avem de cât să hotărâm ; 

dacă însă mai aş teptăm, atunci să se numească u ă  comi

siune care să com pl ecteze tabloul în mod util . 

D Presedinte zice că causa de nu s'a apli cat regu 

lamentul ,  
'
este că d. Guran a declarat că ta bloul de 

experţi era gata ş i  d'a :eea s 'a şi pus l a  ordinea qilei. 

D. Pa,pa,dopol Y p ropune ca să se trimeaţă l ista mem

brilor cu titlurile l or, fără a specifica specialităţile, 

căci n u  o se resp u nqă toţi, se va întârzia şi nu putem 

fi respu nqetori d e  ceea-ce ar scrie fie-care membru . 
D. BaJa,ba,n prop u ne soluţia media de a l ntocmi lista 

clupe respu nsuri le  pe cari le avem. 
D .  Preşedinte mai desluşesce p ropu nerea d-lui  G Jran; 
O . Pa,pa,dopol depune uă propu nere î n  scris. 

Se pune la vot propu nerea d-lui  Guran şi  cade. 

Se pu ne la vot următoarea p ropu nere a d-l u i  Papa dopol 
Yacob şi si se primesce : 

Propunere 

Propun ca, în basa art. 35 din] Regulamentul 

Societătei sii se trimită Tribunalelor lista de toţi ' , ' 
membrii Societătii cu mdicatiunile relative la titlu-

rile membrilor p
' 

ositiunea a'ctuală, si adresa, lor. ' ' 
' 

(ss) Y. Papadopol. 

Ora fiin d înainţată ş edinţa= se ridică. 

AD.UNARILE GENERALE ALE SOOIETATEI DIN 2 4  SI 2 5  IANUARIE 1 893.  ' ...... ��;'------������------------__., 
• 

In cinci şt>dinţe ale acestor adunări societatea a luat cunos-
cinţă de proiectul de organisare al D-lui Ministru de lucrări pu
blice şi a ales uă comisiune compusă din D-ni i  Can tacuzi no I· 
G, ; Gurnn C. şi Sturdza C., pentru a redacta desideratele socie
tă ţei în privi nţa organisărei corpului tecnic, pre a fi pre::;intate 
D-lui M inistru . Publicăm aci adresa către d-nu Mi nistru precum 
i;ii desideratele Societăţei aşa cum i s'aii presentat. 

Procesele verbale detaliate ale discuţiunilor în şedinţe, L re
buind a fi citiLe în comitet se vor publi ca în n umărul vi i tor al 

Buletinului. 
Adresa pre 'inlală D-lui Ministru al lucrărilor publice, uă dată 

cu desideratele în privinţa organisă.rei corpului tecnic:  

Domnule Ministru, 
Conformându-mă plifoutel lnsiJ.rciniiri ce mi s'a, dat de so

cietatea, noastră., că.reia Domnia,- voa,striJ. în a,tâ,tea, rînduri, 

si maJ a,Jes acum în urmii 'i ati aretat atâta, bună,- voinţă,, �m onoare a, ve supune r:spectuos nci a,Jă,turat resu/ta,tul 
desbaterilor urmate în sînul seă, asupra, cestiunei organiză.
ref corpu/ul tec nic. 

Plinl de încredere în buna- voinţa D- voastră, şi neuitând 
că societatea, are onoare de a, ve număra pl'intre Preşedinţi 
sei de onoare membrii societătei noastre remit dorintele lor 
în mfiinele Domniei- voastre ;iguri că, le veţi da c�a ma,! 
bună, urmare. 

Bine-voiti ve rog, Domnule Minisfru, a, primi exp1·esiunea, 
celei mai f�a,Jte consideriiţiunl. 

Presedinte , 
A. S. Gafencu 

Secretar 
G. Caracostea 
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